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Valtuutettu Pirkko Letto ja 44 muuta valtuutettua jättivät seuraavan hallintosäännön mukaisen 
valtuustoaloitteen:

”Peijaksen sairaala-aluetta on kehitettävä osana vantaalaista vetovoimaa

Tämän valtuustoaloitteen allekirjoittaneet valtuutetut edellyttävät, että Vantaan kaupunki käynnistää 
Peijaksen sairaala-alueen osalta maankäytön kokonaistarkastelun. Kokonaistarkastelussa on otettava 
huomioon sairaalatoimintojen laajenemismahdollisuudet niin HUS:n erikoissairaanhoidon kuin Vantaan 
perusterveydenhuollon osalta. Lisäksi maankäytön kokonaistarkastelun yhteydessä on otettava 
tarkasteluun sairaalan henkilökunnan monipuoliset asuntotarpeet sekä alueen asukkaita ja sairaalassa 
kävijöitä paremmin palvelevat joukkoliikenneratkaisut.

Tämän lisäksi edellytämme, että Vantaan kaupunki käynnistää neuvottelut HUS:n johdon kanssa 
Peijaksen sairaalan kehittämisestä siten, että Peijaksen sairaala kehittyy edelleen osana vetovoimaista 
HUS Helsingin yliopistollista sairaalaa.

Perustelut: 

Peijaksen sairaala-aluetta on kehitettävä tiiviinä osana HUS Helsingin yliopistollisen sairaalan (HUS:n) 
toimintaa sekä Vantaan omaa perusterveydenhuoltoa vahvistavana toimintana.  Vantaan kaupungin on 
otettava päätöksissään ja toiminnassaan huomioon Peijaksen sairaalan vetovoimatekijät ja tunnistettava 
Peijaksen sairaalan merkitys koko alueelle kuin myös sen vahvuudet Vantaan elinkeinopolitiikan 
keskiössä. Laadukkaat ja kehittyvät terveydenhuolto palvelut lisäävät vantaalaisten hyvinvointia ja 
edistävät koko pääkaupunkiseudun terveyspalveluiden menestymistä sekä Vantaan kaupungin roolia 
palveluiden osa-mahdollistajana. 

Peijaksen sairaalassa toimii osa HUS:n erikoissairaanhoitoa ja osa Vantaan sairaalaa. Vantaan sairaalan 
osuus on volyymiltään pienempi; Peijaksen sairaalan yhteydessä toimii kaksi akuuttigeriatrista 
arviointiosastoa ja kotisairaala. Lisäksi Peijaksen sairaalassa toimii HUS:n järjestämä 
erikoissairaanhoidon ja perusterveydenhuollon yhteispäivystys. Perusterveydenhuolto ja HUS-Peijaksen 
erikoissairaanhoito tekevät tiivistä yhteistyötä.

HUS:ssa on valmisteilla Peijaksen sairaalan pitkän aikavälin tilatarve suunnitelma, joka ottaa huomioon 
väestömäärän kasvun sekä väestön vanhenemisen. Tämän suunnitelman laatiminen on tärkeää, sillä jo 
nyt Peijaksen sairaalan kehitys on jäänyt varjoon monien muiden HUS:n sairaaloiden kehityksestä kuten 
Jorvin ja Hyvinkään sairaalan kehityksestä esimerkiksi mitattaessa potilaspaikkojen määrää tai 
erikoisalojen määrää. Vantaan ja vantaalaisten palveluiden tulevaisuuden kannalta on tärkeää huolehtia 
kaupungin aktiivisesta roolista HUS:n sairaaloiden kehitystyössä. 

Tämän valtuustoaloitteen allekirjoittaneet haluavat, että Peijaksen sairaalan merkitys ja sen vahvuudet 
tunnistetaan, sille luodaan entistä parempia toimintaedellytyksiä ja yhteistyötä HUS:sin kanssa 
tiivistetään tähtäimessä paremmat palvelut asukkaille ja menestyvät toimintaedellytykset koko 
Peijaksen sairaala-alueen tulevaisuudelle.”



Kaupunginvaltuusto 8.4.2019 § 16

Päätös: 
Päätettiin ottaa asia käsiteltäväksi ja lähettää valtuustoaloite kaupunginhallitukselle valmisteltavaksi.
_______

Maankäytön, rakentamisen ja ympäristön toimiala toteaa vastauksenaan seuraavaa:
Maankäytön, rakentamisen ja ympäristön toimiala sekä sosiaali- ja terveydenhuollon toimiala ovat 
käynnistäneet neuvottelut HUS:n edustajien kanssa. Alustavassa kokouksessa HUS on linjannut 
kehittämistarpeitaan, jotka sisältyvät sen pitkän aikavälin toiminta- ja tilasuunnitelmaan. Suunnitelmaan 
sisältyvät myös Vantaan kaupungin perusterveydenhuoltoon liittyvät nykyiset ja tulevat tilatarpeet 
Peijaksen sairaalassa.

HUS tekee yhteistyössä kaupungin kanssa tarkemman selvityksen tulevista tilatarpeista sekä 
suunnitelman tilojen järjestämiseksi.  Lähtökohtana sairaalan toiminnan tehokkaan järjestämisen 
varmistamiseksi on kasvaa ja laajentua tiiviissä toiminnallisessa kokonaisuudessa ensisijaisesti nykyisen 
tontin alueella. 

Maankäytön suunnittelun näkökulmasta suunta on aivan oikea, koska sairaala-alue on rajattu muulla 
rakentamisella alueellisesti hyvinkin tarkkaan nykyisessä asemakaavassa olevaan korttelialueeseen.  Se 
kuitenkin sisältää alustavan selvityksen mukaan tarpeellisen määrän laajenemismahdollisuuksia.  
Kaupunkisuunnittelu on valmistautunut tarkentamaan asemakaavaa, jos tarvetta suunnittelun aikana 
ilmenee.

Henkilökunnan asumisen järjestämiseen sairaala-alue ei ole tarkoituksenmukainen kokonaisuus ja 
asuntoasiaa tarkastellaan alueen yleisen asuntotuotannon kautta erityisesti VAV:n kanssa. HUS ei ole 
ollut ole aktiivinen oman asuntotuotannon järjestämisessä tällä alueella. 

Peijaksen sairaalan joukkoliikenteen toimivuus- ja kehittämistarkastelua on tehty kaupungin ja HSL:n 
välisenä yhteistyönä ja sitä jatketaan edelleen. Joitain vuoroväleihin liittyviä parannuksia on tulossa, kun 
Lahdenväylän uusi linjastosuunnitelma tulee käyttöön. 

Kaupunginhallitus 21.10.2019 § 14

Maankäytön, rakentamisen ja ympäristön toimialan apulaiskaupunginjohtajan esitys:
Päätetään
a) antaa valtuutetulle Pirkko Letolle ja 44 muulle aloitteen allekirjoittaneelle valtuutetulle

esityksen mukainen kaupunginhallituksen vastaus, ja
b) esittää kaupunginvaltuustolle merkittäväksi kaupunginhallituksen vastaus tiedoksi.
Päätös:
Päätettiin yksimielisestä palauttaa asia valmisteluun. 
_____________

Kaupunkiympäristön toimiala toteaa vastauksenaan seuraavaa:
Pääkaupunkiseudun sairaala-aluevisio 2030 (PKS-kunnat ja HUS 2009) mukaan Peijaksen sairaala on yksi 
neljästä pääkaupunkiseudun akuutista ja päivystävästä yksiköstä Meilahden, Jorvin ja Malmin lisäksi. 
Toiminnallisesti Peijaksen sairaala on keskeinen osa HYKS-sairaanhoitoaluetta ja HUSin sairaaloiden 
kehittyvää työnjakoa. Tavoitteena tulevaisuudessa on kehittää kampusta integroiduksi 



erikoissairaanhoidon ja perusterveydenhuollon kokonaisuudeksi, joka perustuu potilaan ehjiin ja sujuviin 
hoitoketjuihin yhteistyössä alueen terveyskeskusten, vanhuspalveluiden ja sosiaalipalveluiden kanssa. 

Maankäyttötoimi ja Sosiaali- ja terveystoimi käynnistivät neuvottelut HUS:n edustajien kanssa. 
Alustavassa kokouksessa HUS linjasi kehittämistarpeitaan, jotka sisältyvät sen pitkän aikavälin toiminta- 
ja tilasuunnitelmaan. Siihen sisältyvät myös Vantaan kaupungin perusterveydenhuoltoon liittyvät 
nykyiset ja tulevat tilatarpeet Peijaksen sairaalassa. 

HUS on sen jälkeen tehnyt yhteistyössä sosiaali- ja terveydenhuollon toimialan kanssa tarkemman 
selvityksen tulevista tilatarpeista ja suunnitelman niiden järjestämiseksi (Peijaksen sairaalan pitkän 
aikavälin toiminta- ja tilasuunnitelma 2020). Lähtökohtana sairaalan toiminnan tehokkaan järjestämisen 
varmistamiseksi on kasvaa ja laajentua tiiviissä toiminnallisessa kokonaisuudessa nykyisten tilojen 
kanssa. 

Maankäytön suunnittelun näkökulmasta suunta on aivan oikea koska sairaala-alue on rajattu muulla 
rakentamisella alueellisesti hyvinkin tarkkaan nykyisessä asemakaavassa olevaan korttelialueeseen.  Se 
kuitenkin sisältää ko. suunnitelman edellyttämän määrän täydentämismahdollisuuksia.  
Kaupunkisuunnittelu on valmistautunut aloittamaan asemakaavamuutoksen yhteistyössä hankkeen 
kanssa v.2021–2022. 

Henkilökunnan asumisen järjestämiseen sairaala-alue ei kuitenkaan riitä ja asuntoasiaa tarkastellaan 
alueen yleisen asuntotuotannon kautta erityisesti VAV:n kanssa. HUS ei myöskään ole aktiivinen oman 
asuntotuotannon järjestämisessä tällä alueella.  

Vantaan kaupungin näkökulmasta Peijaksen kampuksen tavoitteena on toimia vaikuttavasti, te-
hokkaasti ja kokonaisvaltaisesti potilaan hoidon turvaamiseksi. Tavoitteena on, että Peijaksen kam-
puksessa toteutuu saumaton ja integroitu perusterveydenhuollon, erikoissairaanhoidon ja sosiaali-
huollon kokonaisuus, joka mahdollistaa merkittävien toiminnallisten synergioiden hyödyntämisen. 

Peijaksen sairaalan joukkoliikenteen toimivuus- ja kehittämistarkastelua on tehty kaupungin ja HSL:n 
välisenä yhteistyönä ja sitä jatketaan edelleen.  
  
Kaupunginhallitus 30.11.2020 § 19

Kaupunkiympäristön toimialan apulaiskaupunginjohtajan esitys:
Päätetään
a) antaa valtuutetulle Pirkko Letolle ja 44 muulle aloitteen allekirjoittaneelle valtuutetulle

esityksen mukainen kaupunginhallituksen vastaus, ja
b) esittää kaupunginvaltuustolle merkittäväksi kaupunginhallituksen vastaus tiedoksi.
Päätös:
Hyväksyttiin esitys. 

Liite:
- Pirkko Leton ja 44 muun valtuutetun aloite Peijaksen sairaala-alueen kehittämisestä osana vantaalaista 
vetovoimaa

Täytäntöönpano: lakiasiat ja päätösvalmistelu, esitys kaupunginvaltuustolle

Muutoksenhakuohje: 3.1. Oikaisuvaatimus- ja valituskielto



Lisätiedot: aluearkkitehti Vesa Karisalo, puh. 0407507339, etunimi.sukunimi@vantaa.fi


